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     Protokół z XXXIX/17 Sesji Rady Miejskiej w Międzyzdrojach 

z dnia 23.11.2017, godz. 9.00-11.40, 

miejsce obrad: Sala Konferencyjna Urzędu Miejskiego w Międzyzdrojach. 

 

1. Otwarcie XXXIX Sesji RM i stwierdzenie quorum. 

 

Posiedzenie Komisji otworzył Przewodniczący RM Jan Magda, stwierdzając na podstawie listy 

obecności niezbędne quorum. Lista obecności i zaproszonych gości stanowi zał. Nr 1 i 2 do protokołu. 

Nieobecnych 2. radnych: Dorota Klucha, Andrzej Kościukiewicz, obecnych 13 osób,  ustawowy skład 

Rady Miejskiej – 15 radnych. 

  

 

2. Wnioski do porządku  obrad. 

 

Wnioski do porządku złożył Burmistrz, wyprowadzając z porządku posiedzenia punkty 11 i 12, zgodnie 

z sugestią Komisji RGiB,  zastępując je inaczej zredagowanymi   projektami uchwał, co pozwoli na  

uniknięcie podwójnej publikacji: 

 

1. Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXVII/392/17 Rady Miejskiej                              

w Międzyzdrojach z dnia 26 października 2017 r. w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi dla nieruchomości, na których świadczone są 

usługi hotelarskie, za zdjęciem z porządku opowiedziało się 13 radnych obecnych na sali. W to 

miejsce proponuje się  projekt  uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi dla nieruchomości, na których świadczone są 

usługi hotelarskie, za przyjęciem do porządku w to samo miejsce opowiedziało się 13 radnych 

obecnych na posiedzeniu ( w załączeniu).  

2. Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXVII/393/17 Rady Miejskiej                              

w Międzyzdrojach z dnia 26 października 2017 r. w sprawie zmiany Uchwały Nr 

XXVIII/265/16 Rady Miejskiej w Międzyzdrojach z dnia 15 grudnia 2016 r.  w sprawie 

ustalenia stawek opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi, za zdjęciem z porządku 

opowiedziało się 13 radnych obecnych na sali, w to miejsce proponuje się  projekt uchwały w 

sprawie zmiany Uchwały Nr XXVIII/265/16 Rady Miejskiej w Międzyzdrojach z dnia 15 

grudnia 2016 r. w sprawie ustalenia stawek opłat za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi, za wprowadzeniem opowiedziało się 13 radnych ( projekt w załączeniu)                   

 

Porządek stanowi zał. Nr 3 do protokołu.   

  

3. Uwagi i poprawki Radnych do protokołów z XXXVII i XXXVIII Sesji RM w Międzyzdrojach. 

 

Przewodniczący poinformował, że w związku z tym, iż  nikt z radnych nie zgłosił uwag do protokołów, 

uznaje się za przyjęte protokoły z XXXVII i XXXVIII sesji. 

 

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Interpelacje zgłosili radni: 

1) Iwona Czyż, stanowi ona zał. Nr 4 do protokołu  

2) Bogusław Sutyła, zał. Nr 5 do protokołu  

3) Filip Szyszkowski, zał. Nr 6 do protokołu . Radny w swojej wypowiedzi nawiązał również do 

siłowni plenerowej, która została  wprawdzie oddana do użytku, ale dopracowania wymaga 

oświetlenie, które nie wydaje się wystraczające w tym miejscu, jak również należy popracować 

nad  gruntem, wyrównać teren, gdyż przy niesprzyjających warunkach atmosferycznych, 

tworzy się tam błoto.   
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Burmistrz na gorąco ustosunkował się do zapytania Radnego, wyjaśniając, że  teren siłowni plenerowej, 

będzie  uporządkowany wiosną, trudno w tym okresie zagospodarować podłoże, które się teraz nie 

utrzyma  Zostaną również zainstalowane 2. dodatkowe lampy. 

4) Radny Zbigniew Mittelstadt, zał. Nr 7 i 8 do protokołu.  

 

Przewodniczący zamknął ten punkt porządku. 

    

5. Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu i zmian w budżecie na rok 2017. 

 

Dosyć skromny projekt uchwały zauważył Burmistrz, nie wchodzimy pod koniec roku z 

poważniejszymi sprawami. Wymieniamy okna w przedszkolu, co znajduje odzwierciedlenie w 

projekcie. Nawiązał również do inicjatywy Międzyzdrojskie inspiracje, które omówił. 

  

Projekt uchwały  omówiła Pani Agnieszka Sadka.  

 

Stanowiska Komisji  

1) Komisja RGiB opowiedziała się pozytywnie  

2) Komisja SKiS opowiedziała się pozytywnie  

 

Przewodniczący otworzył dyskusję: 

Radny Janusz Piłat wyraził niepokój, czy oby jest dobry czas na wymianę okien w przedszkolu. 

Burmistrz uspokoił Radnego, że nie ma problemów pogodowych jak na razie.  

Radna Iwona Czyż  odniosła się do kwoty 6 150 zł,  przeznaczonej na opinie  ekspertyzy i analizę 

prawną.. Radną  dziwi fakt, że znalazły się na to środki w budżecie, przypominając, że niegdyś radni 

wnioskowali o zabezpieczenie takich środków na  ekspertyzę w sprawie tzw. „Budkowiczów”, ale 

podobno nie można było znaleźć takich środków w budżecie, tymczasem zostały znalezione.   Radna 

nawiązała również do kwoty 5 tys. zł. zapytując, czy spółka, która miała zostać powołana nie ma 

aktualnie szans  na realizację. Jeśli to prawda, to wnosi o to, aby przewodniczący komisji wprowadzili 

do prac komisji uchwałę o warunkach i trybie funkcjonowania sportu w gminie. Musimy zatem do tego 

powrócić. 

Burmistrz zauważył, że proponowane 6 tys. w projekcie budżetu, to kwota na  wniosek Rady Miejskiej, 

chodzi o analizę przedsięwzięcia.  

Przewodniczący ustosunkował się do propozycji radnej, informując, że  jest to  sprawa 

Przewodniczących  Komisji, jesli wprowadzą do prac komisji .     

 

Przewodniczący  poddał pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały, za przyjęciem opowiedziało się 

13 radnych (jednogłośnie)  

 

Uchwała Nr XXXIX/403/17 stanowi  zał. Nr 9 i 10 do protokołu. 

6. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXVIII/256/16 Rady Miejskiej w Międzyzdrojach 

z dnia 15 grudnia 2016 roku w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Międzyzdroje na 2017 rok. 

Zagadnienie omówiła Pani Agnieszka Sadka.  

 

Stanowiska Komisji  

1) Komisja RGiB opowiedziała się pozytywnie  

2) Komisja SKiS opowiedziała się pozytywnie 5 za   
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Przewodniczący otworzył dyskusję, w związku z brakiem głosów w dyskusji poddał pod głosowanie 

przyjęcie projektu uchwały, za przyjęciem opowiedziało się 13 radnych (jednogłośnie)  

 

Uchwała Nr XXXIX/404/17 stanowi  zał. Nr 11 i 12 do protokołu. 

 

7. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IV/23/11 Rady Miejskiej w Międzyzdrojach z dnia             

4 stycznia 2011 roku w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Międzyzdroje na lata 2017-2035. 

Zagadnienie omówiła Pani Agnieszka Sadka, chodzi o zmianę 3. załączników   

 

Stanowiska Komisji  

1) Komisja RGiB opowiedziała się pozytywnie  

2) Komisja SKiS opowiedziała się pozytywnie, 5 za   

 

Przewodniczący otworzył dyskusję, w związku z brakiem głosów w dyskusji poddał pod głosowanie 

przyjęcie projektu uchwały, za przyjęciem opowiedziało się 12 radnych (jednogłośnie, 1 osoba wyszła)  

 

Uchwała Nr XXXIX/405/17 stanowi  zał. Nr 13 i 14 do protokołu. 

 

8. Projekt uchwały w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowych taryf dla 

zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzenia ścieków na terenie Gminy 

Międzyzdroje. 
 

Zagadnienie omówił Burmistrz Leszek Dorosz, informując, że jest to jedna z najniższych cen wody. Do 

czasu kiedy nie będziemy mieli pełnych danych, zanim wejdzie nowa ustawa wstrzymujemy się z 

jakąkolwiek zmianą stawek. Pewno będą jakieś podatki w nowej  wersji nowej ustawy, dzisiaj 

pozostawiamy cenę na tym samym poziomie.    

 

Stanowiska Komisji  

1) Komisja RGiB opowiedziała się pozytywnie  

2) Komisja SKiS opowiedziała się pozytywnie  

 

Przewodniczący otworzył dyskusję, w związku z brakiem głosów w dyskusji poddał pod głosowanie 

przyjęcie projektu uchwały, za przyjęciem opowiedziało się 13 radnych (jednogłośnie)  

 

Uchwała Nr XXXIX/406/17 stanowi  zał. Nr 15 i 16 do protokołu. 

 

9. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Programu współpracy Gminy Międzyzdroje z 

organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego na 2018 rok”. 
 

Zagadnienie omówił Burmistrz Leszek Dorosz. Co roku taki program przyjmujemy, szczegółowo był 

omówiony na komisja . Budujące jest to, że nasza Gmina wydatkuje co roku znaczne kwoty,  ok. 1 mln 

zł . Przypomniał również, że sołectwa również mają swoje środki, którymi dysponują . Wspieramy 

samorządność oddolną, co w sposób wyraźny scala lokalne społeczeństwo. Zawsze takie działania 

wspieraliśmy, i będziemy nadal wspierali.  

 

Stanowiska Komisji  
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1) Komisja RGiB opowiedziała się pozytywnie  

2) Komisja SKiS opowiedziała się pozytywnie  

 

Przewodniczący otworzył dyskusję, w związku z brakiem głosów w dyskusji poddał pod głosowanie 

przyjęcie projektu uchwały, za przyjęciem opowiedziało się 12 radnych (jednogłośnie, 1 osoba wyszła)  

 

Uchwała Nr XXXIX/407/17 stanowi  zał. Nr 17 i 18 do protokołu. 

 

10. Projekt uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi dla nieruchomości, na których świadczone są usługi hotelarskie. 
 

Zagadnienie omówił Burmistrz Leszek Dorosz. W poprzednim brzmieniu projektu było nielogiczne 

brzmienie paragrafów, stąd zaproponowana zmiana, bardziej czytelna. Robimy to zgodnie z 

oczekiwaniami nadzoru, wprowadzamy paragraf  5, to jest jedyna zmiana, pozostała treść  uchwały 

pozostaje  taka sama.  

 

Przewodniczący, nie pytając o stanowiska komisji ,  otworzył dyskusję, w związku z brakiem głosów w 

dyskusji poddał pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały, za przyjęciem opowiedziało się 13 radnych 

(jednogłośnie)  

 

Uchwała Nr XXXIX/408/17 stanowi  zał. Nr 19 i 20 do protokołu. 

 

11. Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVIII/265/16 Rady Miejskiej w 

Międzyzdrojach z dnia 15 grudnia 2016 r.  w sprawie ustalenia stawek opłat za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
 

Zagadnienie omówił Burmistrz Leszek Dorosz. Jest to analogiczna sprawa, utrzymujemy 

dotychczasowe stawki, nastąpiła tylko zmiana paragrafu 4  

 

Przewodniczący otworzył dyskusję, w związku z brakiem głosów w dyskusji poddał pod głosowanie 

przyjęcie projektu uchwały, za przyjęciem opowiedziało się 13 radnych (jednogłośnie)  

 

Uchwała Nr XXXIX/409/17 stanowi  zał. Nr 21 i 22 do protokołu. 

 

12. Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVI/248/16 Rady Miejskiej w 

Międzyzdrojach z dnia 4 listopada 2016 r. w sprawie wzorów deklaracji o wysokości 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, składanej przez właścicieli 

nieruchomości, obowiązujących na terenie Gminy Międzyzdroje. 
 

Zagadnienie omówił Burmistrz Leszek Dorosz. Jak mamy ustalone stawki to musimy przedłożyć projekt 

deklaracji, wyjaśnił. 

 

Stanowiska Komisji  

1) Komisja RGiB opowiedziała się pozytywnie  

2) Komisja SKiS opowiedziała się pozytywnie  

 

Przewodniczący otworzył dyskusję, w związku z brakiem głosów w dyskusji poddał pod głosowanie 

przyjęcie projektu uchwały, za przyjęciem opowiedziało się 13 radnych (jednogłośnie)  
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Uchwała Nr XXXIX/410/17 stanowi  zał. Nr 23 i 24 do protokołu. 

 

 

 

13. Projekt uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których 

właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Międzyzdroje oraz warunków i zasad 

korzystania z tych obiektów. 
 

Zagadnienie omówił Burmistrz Leszek Dorosz. Na mocy ustawy jesteśmy zobowiązani do przyjęcia 

nazw przystanków autobusowych. W wyniku prac komisji doszliśmy do pewnego konsensusu, aby 

nazwy były czytelne i jednoznaczne. Burmistrz odczytał propozycje wypracowane podczas posiedzeń 

komisji, zgodnie z zał. Nr 25 do protokołu. 

w poz. 14 komisja RGiB proponuje zapis „Niepodległości” zamiast „Przychodnia” ze względów na 

zwyczaje nazewnictwo, gdyż przychodnie są dwie w naszym mieście, Burmistrz proponuje tę zmianę 

jako  swoją autopoprawkę. Komisja wnioskowała również, aby wprowadzać dodatkowy  przystanek u 

zbiegu ulic: Turystyczna – Tysiąclecia, co ułatwi  komunikację, szczególnie, że w tym miejscu niegdyś 

znajdował się przystanek  

Przewodniczący poddał pod głosowanie autopoprawkę w punkcie 14 – „Niepodległości”,  za przyjęciem 

opowiedziało się 14 radnych. Całość uchwały wraz z autopoprawkami;  za przyjęciem opowiedziało się 

14 radnych    

Radny Zbigniew Mittelstadt  uważa, że dyskusyjny jest przystanek  pn. pogotowie, to nazewnictwo jest 

nieaktualne, wnioskuje o zmianę nazwy na „Centrum”, gdyż wprowadzamy ludzi w błąd, wszak już nie 

ma w tym miejscu pogotowia.  

Sutyła wyraził pogląd, że  jest to zbyt ogólna nazwa,  niedookreślona. 

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek radnego, zamiast przystanek „pogotowie” „centrum”, 

za wnioskiem 0, przeciwko 8 radnych – wniosek upadł.  

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie  uchwały, za przyjęciem opowiedziało się  13 radnych 

(jednogłośnie) 

 

Uchwała Nr XXXIX/411/17 stanowi  zał. Nr 26 i 27 do protokołu. 

 

Przewodniczący ogłosił 15 mon. przerwę, po przewie wznowił posiedzenie 

 

14. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości   (cz. dz. 

nr 255/3 o pow. 2,75 m²). 
 

Zagadnienie omówiła Pani Wiceburmistrz Katarzyna Kutereba-Gnitecka. Chodzi o teren 

dotychczasowego dzierżawcy na okres do 31.12.2018 r. znajdował się tam nośnik reklamowy.  

 

Stanowiska Komisji  

1) Komisja RGiB opowiedziała się pozytywnie  

2) Komisja SKiS opowiedziała się pozytywnie  

 

Przewodniczący otworzył dyskusję, w związku z brakiem głosów w dyskusji, poddał pod głosowanie 

przyjęcie projektu uchwały, za przyjęciem opowiedziało się 12 radnych (jednogłośnie, nieobecny M. 

Bobek)  
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Uchwała Nr XXXIX/412/17 stanowi  zał. Nr 28 i 29 do protokołu. 

 

15. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości (dz. nr 

395/9 o pow.138 m²). 
 

Zagadnienie omówiła Wiceburmistrz Katarzyna Kutereba- Gnitecka . Wyjaśniła, że chodzi o zawarcie 

umowy na kolejny rok do 31.12.2918 r. z przeznaczeniem na  ogródek przydomowy.   

 

Stanowiska Komisji  

1) Komisja RGiB opowiedziała się pozytywnie  

2) Komisja SKiS opowiedziała się pozytywnie  

 

Przewodniczący otworzył dyskusję, w związku z brakiem głosów w dyskusji poddał pod głosowanie 

przyjęcie projektu uchwały, za przyjęciem opowiedziało się 12 radnych (jednogłośnie)  

 

Uchwała Nr XXXIX/413/17 stanowi  zał. Nr 30 i 31 do protokołu. 

 

16. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości ( dz. nr 

59 o pow. 50 m²). 
 

Zagadnienie omówiła Wiceburmistrz Katarzyna Kutereba- Gnitecka. W tym przypadku chodzi również 

o dotychczasowego dzierżawcę z przeznaczeniem na ogródek przydomowy. Umowa do 31 12.2018 r.  

 

Stanowiska Komisji  

1) Komisja RGiB opowiedziała się pozytywnie  

2) Komisja SKiS opowiedziała się pozytywnie, 5 za  

 

Przewodniczący otworzył dyskusję, w związku z brakiem głosów w dyskusji poddał pod głosowanie 

przyjęcie projektu uchwały, za przyjęciem opowiedziało się 12 radnych (jednogłośnie)  

 

Uchwała Nr XXXIX/414/17 stanowi  zał. Nr 32 i 33 do protokołu. 

 

17. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego 

trybu zawarcia umowy dzierżawy. 
 

Zagadnienie omówiła Wiceburmistrz Katarzyna Kutereba - Gnitecka. W związku z pozytywnym 

stanowiskiem Rady Miejskiej z dnia 26 X 2017  odnośnie wydzierżawienia 2.tarasów słonecznych,  

proponuje się wyrażenie zgody na wskazany okres do 30.04.2030 

 

Stanowiska Komisji  

1) Komisja RGiB opowiedziała się stosunkiem głosów:  1 za, 2 przeciw, 2 wstrzymujące  

2) Komisja SKiS opowiedziała się pozytywnie  za 4, 1 wstrzymujący się, komisja wnioskuje 

z zapis w umowie” zakaz zadaszenia.” 

 

Radna Iwona Czyż wyraziła swój sprzeciw, tym bardziej, że chodzi o okres do 2030 r.  

Burmistrz przypomniał, że chodzi o duże nakłady związane z tą konstrukcją, łącznie z przeróbką 

schodów. Jest to kilkadziesiąt tysięcy zł. W umowie będzie znajdował się zapis „777”, jeśli coś będzie 

niezgodnie z oczekiwaniami, mamy możliwość zerwania umowy.  
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Przewodniczący zamknął  dyskusję, poddając  pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały, za 

przyjęciem opowiedziało się 6 radnych, przeciwko 5 radnych, wstrzymała się 1 osoba. Większością 

głosów projekt uchwały został przyjęty. 

 

Uchwała Nr XXXIX/415/17 stanowi  zał. Nr 34 i 35 do protokołu. 

 

18. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu.   

 

       Zagadnienie omówiła Wiceburmistrz Katarzyna Kutereba- Gnitecka. Chodzi o wniosek ENEI 

odnośnie odpłatnej służebności przesyłu w celu ułożenia i użytkowania kabla energetycznego. 

 

Stanowiska Komisji  

1) Komisja RGiB opowiedziała się pozytywnie  

3) Komisja SKiS opowiedziała się pozytywnie  

 

Przewodniczący otworzył dyskusję, w związku z brakiem głosów w dyskusji poddał pod głosowanie 

przyjęcie projektu uchwały, za przyjęciem opowiedziało się 12 radnych (jednogłośnie)  

 

Uchwała Nr XXXIX/416/17 stanowi  zał. Nr 36 i 37 do protokołu. 

                        

19. Przyjęcie protokołu z kontroli prawidłowości rozliczania dotacji udzielanych organizacjom 

pozarządowym za rok 2016. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Adam Jakubowski odczytał protokół komisji, który stanowi zał. 

Nr 38 do protokołu.  

 

Przewodniczący otworzył dyskusję, w zawiązku z brakiem głosów w dyskusji poddał pod głosowanie 

projekt uchwały, za przyjęciem opowiedziało się 13 radnych ( jednogłośnie doszedł Radny Mateusz 

Bobek)  

   

20. Sprawozdanie Burmistrza Międzyzdrojów z   prac między sesjami. 

 

Burmistrz dodał, że mamy dofinansowanie w wys. 100 tys. zł na samochód pożarniczy, lada dzień 

przyjedzie do Międzyzdrojów i będzie znajdował się w jednostce w Lubinie.  

W MDK odbyło się spotkanie w sprawie zmiany studium Międzyzdrojów, później będzie procedura 

uchwalania.  

 

Burmistrz omówił przygotowane  sprawozdanie, które stanowi zał. Nr 38 

 

Pytania do sprawozdania: 

Radny Bogusław Sutyła zapytał o spotkanie z firmami konsultingowymi w sprawie oczyszczalni 

ścieków. Jak również w kwestii dofinansowania komunikacji autobusowej w związku ze 100 % 

podwyżką tej usługi.  Burmistrz wyjaśnił, że złożyliśmy rok temu wniosek o dofinansowanie 

oczyszczalni na bazie projektu kompleksowej przebudowy, wg nowej technologii. Nasza oczyszczalnia 

jest zdekapitalizowana i należy jej się taki remont, co zapewni właściwe oczyszczanie ścieków, zgodnie 

z  aktualnymi  normami i standardami. Dokumentacja była wykonywana 2 lata. Mamy pozytywną opinię 

o dofinansowaniu w max. dla samorządów wysokości, tj. 63,25% całej inwestycji, resztę musimy 

znaleźć u siebie, ok. 18 mln zł,  i tego m.in. dotyczyło spotkanie ( kwoty mają prawo się jeszcze zmienić 
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po przetargach). Aktualnie aplikujemy o pożyczkę uzupełniająca z NFOŚ na 2% w skali roku. 

Wątpliwości budzi sposób zabezpieczenia, poręczenie, którego się jeszcze od nas oczekuje.  

Wątpliwości te wiążą się  z koniecznością ew.  wyemitowania obligacji przez Gminę ( a wiemy, że 

poręczenie traktowane jest jako dług Gminy) Chodzi nam o projekty europejskie, które się jeszcze 

pojawiają, a trudno rezygnować z dofinansowań, gdyż mogą one się już nie powtórzyć. Najlepszym 

narzędziem jest emisja obligacji.  Pytanie, czy będzie miało to wpływ na cenę wody, na pewni nie, ale 

z pewnością na cenę ścieków, gdyż zanieczyszczający płaci. Będzie liczona amortyzacja od całego 

zadania, którego koszt wyniesie ok 50 mln zł,  i od tego będzie naliczana amortyzacja,  to należy ująć 

w kalkulacji cen. Mamy taki wstępny harmonogram, na szczęście  Gmina ma narzędzia, które pozwolą 

złagodzić skutki takich opłat. Są to decyzję, które będziemy musieli przedyskutować za 2,3 lata. Dzisiaj 

wiemy, że jest to konieczna inwestycja dla naszej Gminy. 

 Radna Iwona Czyż zapytała o następny etap działań. Odp. W styczniu przekazujemy majątek 

na rzecz spółki, mamy spółkę operatorską niewyposażoną w majątek, o którym decyduje samorząd. Jak 

przekażemy majątek, zapłacimy za niego vat. Jeśli  zapadną decyzje co do pożyczki, wskazujemy 

kierunek hipoteki, zwrócimy się z tym do Rady. Wskazujemy oczyszczalnię, albo stadion, albo i to i to, 

w zależności od zapotrzebowania .  Jeśli natomiast poręczenie, to spółka musi wyemitować obligacje i 

będzie spłacała z opłat za wodę i ścieki ( wykupując obligacje) w III,IV/ 2018 będzie przetarg na 

wykonawcę, jest to duże zadanie i mogą przystąpić do niego firmy z całej Europy, liczymy na korzystne 

ceny. Rozstrzygnięcie powinno być w lecie,  czerwiec,  lipiec,  a po sezonie będzie można rozpocząć 

prace. Stara oczyszczalnia będzie poddana remontowi z chwilą,  kiedy uruchomiona będzie nowa. 

Wszystko  zostało tak zaaranżowane, aby nie ucierpiał na tym sezon, wszystko musi płynnie przebiegać.       

 

Burmistrz omówił również porozumienie, które Gmina Międzyzdroje podpisała ze 

Świnoujściem, uwzględniając ulgi, które są ustawowo przyjęte. Zastosowano ulgi, wymieniono 

częściowo tabor, utrzymano cenę. Która i tak jest wysoka. Nieszczęściem jest  to, że koszty oblicza wg 

tzw.  wozokilometrów, co nie jest tanie. Nasza Gmina dopłaca coraz więcej, usługa wzrasta o 80 %,. Po 

spotkaniu przeliczono powtórnie koszt i zmniejszono oczekiwania o 13,5 tys. zł  w skali roku . To 

zawarto w projekcie porozumienia, my zaproponowaliśmy kwotę, która mamy w budżecie, tj.125 tys. 

zł, i zaproponowaliśmy biegłego rewidenta, który sprawdzi koszty i wpływy na linii. Jeśli to nie wyjdzie, 

stoimy przed dylematem. Zwróciliśmy się również do Kamienia Pomorskiego, ale jest tam problem. 

Liczymy na to,  że Świnoujście przeliczy to po raz  jeszcze. 

 

Radna Anna Oleksy zapytała Burmistrza, czy w Wapnicy odbędzie się spotkanie z mieszkańcami 

odnośnie złożonych wniosków do studium. Burmistrz zaproponował, aby spotkać się najpierw z Radą 

sołecką ponieważ na spotkaniu w MDK była znaczna część mieszkańców Gminy. Jeżeli będzie 

konieczność, to ściągniemy projektantów, osobiście jednak Burmistrz uważa, że to spotkanie  już się 

odbyło. Burmistrz omówił dyskusję, która miała miejsce w MDK z mieszkańcami sołectw odnośnie 

wysokości zabudowy w Gminie itp.. Różne uwagi mogą być w dalszym ciągu zgłaszane.  

Przewodniczący zamknął ten punkt porządku 

 

Inwestycje   stanowią zał. nr 39 do protokołu.  

PYTANIA  

Radna Iwona Czyż zapytała, co się dzieje w sprawie stempli w oknach przy ulicy Myśliwskiej, czy firma 

usunęła je.  Radna zapytała równie o zejścia przy „Radarze”, wobec trwających tam prac, został 

wygrodzony bardzo duży  teren, co spotyka się z niezadowoleniem turystów, czy nie można tego jakoś 

zminimalizować.  

Burmistrz wyjaśnił, że wydaliśmy firmie teren budowy, który jest we władaniu wykonawcy, Gmina nie 

może ingerować w proces budowlany, jest to bardzo ryzykowne.  

 

Jeśli chodzi o stemple w oknach na ul. Myśliwskiej,  Gmina   nie weźmie odpowiedzialności za tę 

sprawę, musi to zrobić wykonawca,  wystosowano szereg pism, ale nie ma żadnego odzewu, czekamy 
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na reakcję na nasze zapytania. Zatem z przyczyn formalno - proceduralnych nie może tego zrobić, nikt 

nie weźmie na siebie takiej odpowiedzialności. 

 

Sprawozdanie finansowe omówiła Pani Skarbnik, stanowi to zał. Nr 40 do protokołu  

Na tym zakończono punkt porządku. 

21. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej w sprawie analizy oświadczeń majątkowych, 

złożonych przez radnych  do 30 kwietnia, wg stanu  na dzień 31 grudnia 2016 roku. 

 

Przewodniczący dokonał analizy oświadczeń majątkowych, zgodnie z zał. Nr 39 do protokołu.   

 

22. Informacja Przewodniczącego Rady w zakresie spraw wniesionych do Rady oraz o działaniach 

podejmowanych w okresie między sesjami. 

 

 

Przewodniczący omówił korespondencję, która wpłynęła do Rady Miejskiej.  

 

1) Do wglądu są protokoły Rad sołeckich z przebiegu konsultacji w sprawie zmiany statutów , w 

ślad za tym zostaną przygotowane projekty uchwał na sesję grudniową w  sprawie zmiany 

statutów sołectw. Przewodniczący odczytał wyniki konsultacji. 

2) Odbyło się połączone posiedzenia komisji w sprawie  poboru wody z Kodrąbka, Rada nie 

wypracowała żadnego stanowiska w tej sprawie, jest ona w toku. 

3) Spotkanie z dyrektorami placówek oświatowych, nie ma z tych spotkań żadnych wniosków. 

4) Ogrody działkowe w kwestii finansowania,  w tej sprawie uzyskaliśmy opinię kancelarii 

prawnej. 

5) Wniosek  Pani Sagan w sprawie stałej zabudowy  -  miejsce pod ogródek, brakuje tutaj 

stanowiska KSKiS, Przewodniczący oczekuje stanowiska w tej sprawie. 

6) Spółka Heureka – wniosek w sprawie sprzedaży. Czekamy na opinię kancelarii prawnej. 

7) Pan Anrearczyk w sprawie handlu obnośnego – sprawa skierowana została na komisję.   

   

23. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

 

Brak  

 

24. Wnioski komisji i radnych. 

 

Radna Iwona Czyż wróciła do wniosku odnośnie podjęcia działań w ramach prac komisji nad uchwałą 

w  sprawie warunków i trybu funkcjonowania sportu w Gminie.  

Burmistrz zaproponował, że funkcjonowanie uchwały było by bardzo krótkotrwałe, może należy się 

zastanowić, czy warto modyfikować te zapisy, a jeśli podejmiemy ostateczną decyzję w sprawie spółki, 

to w lipcu byłaby szansa na jej funkcjonowanie. 

Radna Iwona Czyż zapytała, czy procedowanie w styczniu warunkuje  wejście uchwały w styczniu. Nie 

jest to możliwe, powiedział Burmistrz. Konkursy muszą być przeprowadzone, zatem trzeba je  ogłosić, 

gdyż kluby musza zacząć pracę  od stycznia.  

Inicjatywę pozostawmy Przewodniczącym komisji, zaproponował Przewodniczący Jan Magda.  

 

Burmistrz omówił  koszty oświetlenia ulicy Garażowej i Krótkiej, materiał taki został dostarczony przez 

referat inwestycji .  

Radny Zbigniew Mittealstadt  przedstawił wniosek mieszkańców ulicy Garażowej z 2013  

 

Radny Mateusz Bobek zaproponował  przegłosowanie wniosków wypracowanych  na  połączonych 

posiedzeniach  komisji  w sprawie budowy retencyjnych zbiorników, głosowało 9 radnych  

Wniosek komisji  poddano pod głosowanie, za przyjęciem opowiedziało się 13 radnych  
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Kolejny wniosek dot.  rozpoczęcie prac  związanych z ujęciem wody z Białej Góry, głosowało 9 radnych 

z obydwu komisji. Dodatkowe kwestie finansowania ZGWW będą  omówiona na posiedzeniu komisji 

30.11.2017 : za wnioskiem głosowało  12 radnych, przeciwna była  1 osoba 

 

Wniosek z posiedzenia KRGiB odnośnie wytyczenia (reaktywowania) przystanku na odcinku ulic 

Tysiąclecia PP i  Zwycięstwa oraz kosztów z jakimi będzie się to wiązało, wniosek poddany pod 

głosowanie  uzyskał poparcie 13 radnych. 

 

Radny Mateusz Bobek  nawiązał do budownictwa socjalnego w Gminie,  komisja przeprowadzając 

wizję lokalną wskazanych pod to  budownictwo działek, zauważyła, że  mamy trochę terenów, które 

mogą zostać wykorzystane do sprzedaży w przetargu  na działki budowlane . Takich terenów można 

wskazać przynajmniej 6 -7,  stąd wniosek komisji  o rozpoznanie  tego zagadnienia, co  pozwoli zasilić 

nasz budżet.  

 

Czy należy rozumieć, zapytała Pani Katarzyna Kutereba - Gnitecka, że żadna ze wskazanych 

lokalizacji  w gminie pod  budownictwo socjalne nie znalazła  poparcia  Komisji, a wskazane tereny 

mają zostać  przekazane do  sprzedaży? Pan Burmistrz wyjaśnił, że nie wszystkie tereny są gotowe do 

sprzedaży, może to być  realizowane sukcesywnie.    

Radny Janusz Piłat uściślił, że chodzi o te działki, które są możliwe. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek o takie działanie  organu wykonawczego.  

  

W budżecie nie możemy zagwarantować środków na realizację budownictwa socjalnego, na dzień 

dzisiejszy nie ma takich środków,powiedziała  Pani Katarzyna Kutereba-Gnitecka, odpowiadając na 

pytanie Radnej Iwony Czyż . 

 

25. Wnioski i skargi mieszkańców. 

 

Radny Zbigniew Mittelstadt uważa, że oświetlenie na terenie siłowni plenerowej nie wymaga 

specjalnych nakładów, wystarczy  odpowiednio   ustawić lampy, a niektóre po prostu przenieść w inne 

miejsce, będzie to działanie bez kosztowe. 

Radny nawiązał do mieszkańców ulic Żwirowej, ulica ta wymaga natychmiastowych działań, jest to 

tylko 200 m ulicy i zmiany organizacji ruchu.  

Radna Iwona Czyż zapytała, czy temat  związany z zakupieniem stojaków na rowery został rozpoznany 

( Burmistrz sprawdzi) Radna przypomniała również o konieczności  wycinki drzew przy postoju 

taksówek. Burmistrz prowadzi korespondencję w tej sprawie, jest to droga wojewódzka, ale na pewno 

będzie to zrobione w najbliższych tygodniach.  

Radny Mateusz Bobek nawiązał do interpelacji, którą  wystosował  w sprawie tzw. kart pacjenta. 

Zgodnie z sugestią Burmistrza, opinię w tej sprawie ma podjąć Rada Miejska. Radny przypomniał, że  

chodziło o akcję zorganizowaną w wielu samorządach, która ma służyć osobom chorym i samotnym. 

Koszt kształtuje się w granicach  ok. 5 tys. zł.,  jeśli ograniczymy to do ludzi  samotnych,  to ok. 2 500 

zł . 

Radna Iwona Czyż uważa, że powinien się tym zająć OPS, musimy znać dane w tym zakresie. 

Nie idziemy w takim kierunku, powiedział Mateusz Bobek,  ma nadzieję umieścić to zagadnienie 

jeszcze w tym budżecie. Sprawa jest już rozpoznana przez pracownika merytorycznego, nie ma powodu 

tego przekładać.  

Burmistrz poprosił o stanowisku co do kwoty, jaka ma być zagwarantowana. 

Radny Mateusz Bobek proponuje poddać pod głosowanie wniosek w tej sprawie.  

Radna Katarzyna Natkańska zapytała o ilość osób, skoro sprawa została rozpoznana. Radny Mateusz 

Bobek zauważył, że już monitowano to zagadnienie na wcześniejszych posiedzeniach, każdy moment 

jest dobry, aby to załatwić, szczególnie, że w innych samorządach jest to już zaawansowane.   

Przewodniczący zaproponował  zabezpieczenie w budżecie kwoty 5 tys.  zł a organ wykonawczy uzna, 

czy w tym roku czy w przyszłym. 

WNIOSEK o wdrożenie programu Koperta życia; za przyjęciem 12 radnych, wstrzymała się 1 osoba.   

  

  Wniosek jest, natomiast organ wykonawcy, zgodnie z możliwościami podejmie działania. 
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26. Zakończenie obrad. 

 

W związku z zakończeniem realizacji porządku obrad, Przewodniczący zamknął obrady XXXIX Sesji 

Rady Miejskiej w Międzyzdrojach.  

 

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokółowała: 

Mirosława Nurkowska  

Prowadzący obrady 

 

Jan Magda 

 

 

 

 


